
PROTOKÓŁ NR 2/06 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku  Województwa 
Świętokrzyskiego, które odbyło się w dniu 28 grudnia 2006 r. 

( w  d n i u  s e s j i  S e j m i k u )  

posiedzenie trwało w godz. od 9.00 do 10.00 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji zgodnie z listą obecności 
stanowiącą  zał. nr 1  do protokołu oraz goście zaproszeni w osobach: 

1. Jacek Kowalczyk – dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Sportu 
Urzędu Marszałkowskiego, 

2. Małgorzata Kowalińska – zastępca dyrektora Departamentu Edukacji, 
Kultury i Sportu Urzędu Marszałkowskiego, 

3. Stanisław Raczkowski – dyrektor Świętokrzyskiego Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach. 

 Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Józef śurek. 

Przewodniczący obrad powitał zebranych i przedstawił skład Komisji.  

Odczytał porządek obrad przesłany przy zaproszeniu na posiedzenie i zapytał 
członków Komisji, czy zgłaszają do niego uwagi i wnioski. Zaproponował 
dodatkowy pkt. w brzmieniu: „Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 
2007 r.” 

 Radni uwag i wniosków nie zgłosili, zaakceptowali wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad i jednogłośnie przyjęli do realizacji porządek obrad w 
poniŜszym brzmieniu: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody 
na przystąpienie Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli 
w Kielcach do realizacji projektu „Edukator – przygotowanie kadr do pracy 
edukatorskiej z bezrobotnymi” w ramach Sektorowego Programu 
Operacyjnego Rozwój Zasobów Ludzkich 2004-2006. 

2. Zapoznanie się z zakresem działania Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu 
i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego 
w Kielcach. 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2007 r. 

4. Sprawy róŜne. 

 P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

A d  1 .   
Przewodniczący obrad poprosił dyrektora Świętokrzyskiego Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach Stanisława Raczkowskiego o dokonanie 
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wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody 
na przystąpienie Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli w 
Kielcach do realizacji projektu „Edukator – przygotowanie kadr do pracy 
edukatorskiej z bezrobotnymi” w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego 
Rozwój Zasobów Ludzkich 2004-2006 (projekt uchwały stanowi zał. do 
protokołu III sesji Sejmiku).   

Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach 
Stanisław Raczkowski dokonał wprowadzenia do ww. projektu uchwały. Treść 
wystąpienia zgodna z treścią załączonego do projektu uchwały uzasadnienia.   

W  d y s k u s j i :  

Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Sportu Ur zędu 
Marszałkowskiego Jacek Kowalczyk uzupełnił, Ŝe realizacja tego rodzaju 
projektów jest nową drogą dla typowo edukacyjnych instytucji, kwota 1 100 tys. 
zł „do przerobienia” w 2007 r., generuje zysk dla jednostki. Na korzyść dla 
wykonawcy projektu działa fakt, Ŝe jego realizacja nie wymaga udziału 
własnego.  

Członek Zarządu Województwa Marek Gos poinformował, Ŝe Zarząd 
Województwa stwierdził korzyści płynące z wejścia ŚCDN do projektu. 

Radna Agnieszka Szlęk zapytała, czy uczestnik płaci za udział w szkoleniu.  

Dyrektor Stanisław Raczkowski wyjaśnił, Ŝe uczestnikami szkolenia są 
pracownicy urzędów pracy i instytucji pośredniczących w zatrudnianiu, jest to 
szkolenie nieodpłatne przez uczestników. Według opinii urzędów pracy, 
szkolenia o tej tematyce są bardzo potrzebne, poniewaŜ pracownicy na własną 
rękę nie mają moŜliwości pozyskać  tego typu wiedzy. Zgłosiła się juŜ 20-
osobowa grupa chętnych. 
Radna Alfreda Zawierucha-Rubak zapytała o ryzyko niepowodzenia. 

Dyrektor Stanisław Raczkowski odpowiedział, Ŝe ryzyko zawsze istnieje, np. 
z utrzymaniem na bieŜąco finansowania. Ryzyko minimalizuje jednak 
gwarancja płatnika, instytucji wdraŜającej, jaką jest Ministerstwo Gospodarki i 
Pracy. Instytucja wdraŜająca gwarantuje zaliczkę (I transza) po podpisaniu 
umowy w wysokości do 30 % wartości projektu.  

Radna Agnieszka Szlęk zapytała, skąd będzie rekrutowana kadra szkoląca. 

Dyrektor Stanisław Raczkowski poinformował, ze będzie rozpisany przetarg. 

Radna Barbara Duda zapytała o konkretne kierunki szkolenia.  

Dyrektor Stanisław Raczkowski wyjaśnił, Ŝe projekt adresowany jest do 
pracowników instytucji rynku pracy, którzy będą edukowani pod kątem 
współdziałania z osobami poszukującymi zatrudnienia.  
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Przewodniczący obrad, jako pracownik oświaty korzystający z usług ŚCDN, 
stwierdził, Ŝe jest to jednostka zatrudniająca profesjonalną  kadrę i posiadająca 
dobrze zorganizowane Centrum Edukacyjne w Wólce Milanowskiej, co daje 
gwarancję powodzenia w realizacji programu. Zapytał, czy ŚCDN ubezpieczyło 
szkolenie. 

Dyrektor Stanisław Raczkowski potwierdził. 

Zastępca dyrektora Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
Małgorzata Kowalińska poinformowała, Ŝe Zarząd Województwa w dniu 20 
bm. wyraził pozytywną opinię do ww. projektu uchwały.  

Przewodniczący obrad, w związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji, 
zapoznał Komisję z projektem opinii w ww. sprawie.  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały 
Sejmiku w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie Świętokrzyskiego 
Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach do realizacji projektu „Edukator 
– przygotowanie kadr do pracy edukatorskiej z bezrobotnymi” w ramach 
Sektorowego Programu Operacyjnego Rozwój Zasobów Ludzkich 2004-2006, 
a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 1/06 stanowiącej zał. Nr 2 do 
protokołu.  

   

 Ad. 2. 
Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu i T urystyki Jacek 
Kowalczyk zapoznał Komisję z Informacją nt. zakresu działania kierowanego 
przez niego Departamentu, stanowiącą zał. nr 3 do protokołu. Omawiając 
kolejno poszczególne zagadnienia i realizujące je wojewódzkie samorządowe 
jednostki organizacyjne z zakresu edukacji i kultury, zwrócił szczególną uwagę 
na: 

- specyfikę szkoły przy Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej 
Górze,  

- problemy lokalowe Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych 
w Sandomierzu, 

- działalność inwestycyjną Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej oraz 
 współpracę instruktaŜową z bibliotekami gminnymi, owocującą dobrym 
funkcjonowaniem i stałym doposaŜeniem w nowe woluminy, 

- przejęcie przez Ministerstwo Kultury we współfinansowanie (0.5: 0.5) 
Muzeum Narodowego, dzięki czemu wzrósł budŜet tej jednostki do 6 mln.zł., 

- problemy własnościowe budynku Teatru im Stefana śeromskiego (67% 
udziałów własnych  i 33% udziałów obcych) i jego sukcesy dokumentowane 
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m.in. notowanym od 3 lat jednym z najlepszych w Polsce wpływów do 
budŜetu ze sprzedaŜy biletów,  

- plany inwestycyjne Filharmonii Świętokrzyskiej związane z budową siedziby 
przy ul. Głowackiego i ul. śeromskiego, 

- współpracę Departamentu z organizacjami sportowymi, finansowanie sportu 
dzieci i młodzieŜy,  

- rozwój bazy sportowej województwa,  

- wykorzystanie środków unijnych na zadania z zakresu edukacji, kultury, 
turystyki i sportu, 

- promocję województwa i związana z tym dbałość o infrastrukturę 
turystyczną. 

 Komisja przyjęła do wiadomości Informację z zakresu działania  
Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Świętokrzyskiego.  

 Ad. 3. 
Przewodniczący Komisji zapoznał Komisję z projektem planu pracy Komisji 
na I półrocze 2007 r. Poinformował, Ŝe plan pracy jest ściśle związany 
z działalnością Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki oraz 
instytucjami podległymi. Nowością jest posiedzenie wspólne z Komisją 
Edukacji i Kultury Rady Miejskiej.  

 Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji plan pracy Komisji na I 
półrocze 2007 r. w brzmieniu stanowiącym zał. nr 4 do protokołu.  

Ad 4. 
Przewodniczący obrad zaproponował przyjęcie dokumentu pn. Zakres 
działania i tryb pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 5 do protokołu), który stanowić będzie 
wewnętrzne uregulowanie działań Komisji.  

Komisja jednogłośnie przyjęła ww. dokument. 

Innych spraw róŜnych nie zgłoszono. 

Na tym posiedzenie zostało zakończone. 

Protokół sporządziła Barbara Loch. 

        Przewodniczący obrad  

 

 

         Józef śurek 


